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Norrköping 2018-05-18 
 

SSF:s distriktsförbund, styrelseledamöter, m.fl. 
 
 

Kallelse till Sveriges Schackförbunds kongressdag 2018 
 
Sveriges Schackförbund kallar härmed till 2018 års kongressdag som äger rum på Ronneby Brunn, 
Ronneby, söndag den 1 juli kl 09.00-15.00. Kongressförhandlingarna är förlagda till förmiddagen och 
kongresseminariet till eftermiddagen (13.00). 
 
Årets seminarier kommer att handla om: 

• Världsspråket schack 
Sveriges Schackförbunds projekt med stöd av Arvsfonden som handlar om att hjälpa nyanlända 
komma in i sociala sammanhang  

• Schack och tjejer 
En av schackets viktigaste frågor - hur stärker vi tjejers situation och möjligheter att utvecklas 
inom svenskt schack som spelare och ledare på alla nivåer? 

 
Anmälan till seminarium och kongresslunch görs på kongressfullmakten. Anmälan skickas till 
 kansliet@schack.se, senast fredag den 22 juni. Medlemmar i Sveriges Schackförbund som inte är kon-
gressledamöter är också varmt välkomna att delta under kongressdagen. 
 
Följande handlingar biläggs denna kallelse: 
 

a) Förslag till dagordning (avd 2) 

b) Protokoll från föregående ordinarie kongress (avd 3) 

c) Sveriges Schackförbunds verksamhetsberättelse 2017 

d) Proposition om medlemsavgifter för verksamhetsåret 2019 (avd 4) 

e) Verksamhetsplan 2018 (avd 5) 

f) Nomineringar (avd 6) 

g) Ombudsfullmakt med röstetal insändes till förbundskansliet snarast möjligt, 
dock senast fredag den 22 juni. (avd 7) 

 
Jag vill samtidigt be om namnuppgifter mm på medlemmar som avlidit sedan föregående kongress 
och som bör bli omnämnda vid parentationen på årets kongress. Dessa uppgifter skickas snarast till 
Sveriges Schackförbund med e-post till kansliet@schack.se. 
 
 
Med schackhälsningar och välkomna till Ronneby! 
 
Carl Fredrik Johansson 
Ordförande 

mailto:kansliet@schack.se
mailto:kansliet@schack.se
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Förslag till dagordning vid Sveriges Schackförbunds 
kongress i Ronneby söndag den 1 juli 2018, 09.00 
 
 

1. Kongressens öppnande 
a. Välkomsthälsningar 
b. Parentationer 

2. Upprop av kongressombuden 
3. Justering av röstlängden 
4. Fråga om stadgeenlig kallelse 

5. Val av kongressordförande 
6. Val av protokollförare 
7. Val av två justerare tillika rösträknare att jämte ordföranden justera protokollet 
8. Fastställande av dagordningen 
9. Protokoll från föregående ordinarie kongress 2017 (avd 3) 

10. 2017 års verksamhetsberättelse inklusive resultat- och balansräkning 
11. Revisionsberättelse (se  verksamhetsberättelsen) 
12. Fastställande av resultat- och balansräkning samt fråga om ansvarsfrihet 
13. Proposition om medlemsavgifter för verksamhetsåret 2019 (avd 4) 

14. Presentation av nominerade kandidater (avd 6) 
15. Val av ordförande i styrelsen 
16. Val av övriga ledamöter i styrelsen 
17. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter 

18. Val av tre ledamöter och två suppleanter till disciplin- och regelnämnd 
19. Val av tre ledamöter till valberedningen varav en sammankallande i denna 
20. Information och rapporter 

a. Verksamhetsplan 2018 (avd 5) 
b. Budget 2018 (se verksamhetsberättelsen) 
c. SM-tävlingarna 2019 

21. Kongressens avslutande 
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Proposition om medlemsavgifter för verksamhetsåret 2019 
 
Motivering 
2014 beslutade kongressen om en ny ekonomisk strategi, och då fastställdes att såväl det egna 
kapitalet som självförsörjningsgraden ska vara minst 50 procent av årsomsättningen.  
Bidragen från MUCF har de senaste åren minskat per ungdomsmedlem och ungdomsklubb, bland 
annat för att antalet organisationer som delar på bidraget från MUCF ökar. Framtidens bidrag är 
osäkra och för förbundets framtid är det avgörande att egenfinansieringen når en nivå som ger 
stabilitet på lång sikt. 
 
Sveriges Schackförbunds ekonomi 
Idag har Sveriges Schackförbund en ekonomi som till mycket stor del är uppbyggd kring de statliga 
bidragen, och bidragen i sin tur genereras i första hand av de ungdomsmedlemmar och 
ungdomsklubbar som registreras som en följd av Schack i skolan, Schackfyran samt Yes2chess och 
andra internettävlingar. 
Den totala bidragssumman 2017 var 5,4 miljoner kronor och 2018 5,8 miljoner kronor, av vilket 30 
procent går tillbaka till klubbar och distrikt. Utan Schackfyran och Schack i skolan skulle motsvarande 
siffra ha varit ungefär 1,9 miljoner kr/år, förutsatt att förbundet över huvud taget skulle nå upp till 
den andel ungdomsmedlemmar (60 procent) som krävs för att räknas som en ungdomsorganisation. 
 
Våra olika verksamhetsområden 
För att det ska bli tydligt hur förbundets ekonomi fungerar har vi gjort ett försök att fördela 
ekonomin på tre huvudsakliga verksamhetsområden: Traditionell verksamhet, Schackfyran och 
Schack i skolan. Att göra en rättvis uppdelning av kostnader och intäkter mellan olika delar av 
verksamheten är svårt, och man ska inte lägga för stor vikt vid de exakta siffrorna. I grova drag anser 
vi dock att uppdelningen ger en bra bild av de ekonomiska flödena i SSF under 2017. I 
sammanställningen är kostnaderna för jubileumsfirandet undantagna. 
 

 TRAD S4 SIS TOT 

Statliga bidrag 1200000 1500000 2680000 5380000 

Medlemsavgifter 870000 150000 260000 1280000 

Bidrag till klubbar/distrikt -430000 -400000 -820000 -1650000 

Kansliet -380000 -380000 -380000 -1140000 

Elit -520000   -520000 

Kommunikation -720000 -150000 -150000 -1020000 

Klubbschack, S4, internettävlingar -75000 -440000 -430000 -945000 

Schack i skolan   -700000 -700000 

Tävling -600000   -600000 

TOTALT -655000 280000 460000 85000 
 



 
 
 
Utvecklingen av bidragsnivåerna 
Tack vare de stora satsningarna på skolschack, inklusive Schackfyran och internettävlingar för låg- 
och mellanstadiet, har antalet medlemmar i förbundet ökat från ca 16.000 år 2006 till ca 42.000 år 
2017. Därför har de statliga bidragen inte bara kunnat hållas på en stabil nivå, utan till och med ökat 
under den här perioden trots att bidragen per klubb och medlem har mer än halverats. 
När bidragen per klubb och per medlem sjunker går allt större del av intäkterna åt till de kostnader 
som är nödvändiga för att generera just dessa intäkter. Det gäller både kostnader för personal och 
administration och kostnader för specifika satsningar på klubbildning och medlemsrekrytering.  
Exempelvis har stora resurser lagts på teknisk utveckling för att möjliggöra internettävlingarna 
Yes2chess, Si2chess och Sikta mot stjärnorna. 
Än så länge ger skolschackssatsningarna ett överskott som hjälper till att täcka de kostnader som 
förbundet har för den traditionella verksamheten. Eftersom marginalerna hela tiden krymper och 
bidragsregler kan förändras är det dock farligt att förlita sig på bidragsintäkter för att bedriva löpande 
verksamhet. 
 

 
 
Styrelsens strategi 
Styrelsens strategi har de senaste åren varit att den verksamhet som bedrivs i förbundets regi i så 
stor utsträckning som det är möjligt på sikt ska finansieras med egna intäkter. Där detta lyckas 
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kommer verksamheten då att kunna drivas vidare oavsett vad som händer med de osäkra statliga 
bidragen. 
Detta är skälet till exempel till de stora förändringar som har gjorts av SSF:s tävlingsverksamhet, där 
det ekonomiska ansvaret för tävlingarna har tagits över av SSF, och startavgifterna har höjts.  
Ett bra exempel är Schack-SM, som de senaste åren har gett goda intäkter till lokala arrangörer, men 
kostat Sveriges Schackförbund uppåt 400.000 kr om året, inklusive personalkostnader och kostnader 
för Sverigemästarklassen. Vi kan helt enkelt inte räkna med att det på sikt kommer att finnas 400.000 
kr att ta från bidragsintäkter eller andra delar av verksamheten för att finansiera SM. 
En alternativ strategi skulle naturligtvis kunna vara att istället för att öka intäkterna för den 
verksamhet som bedrivs minska kostnaderna genom att successivt avveckla verksamhet. Styrelsens 
åsikt är dock att det skulle gå direkt emot det strategibeslut som fattades av kongressen 2014 och att 
det istället för att minska beroendet av de statliga bidragen skulle öka beroendet. Med en sådan 
strategi skulle risken vara stor att verksamheten skulle bli omöjlig att driva när de statliga bidragen 
minskar ytterligare. 
 
Medlemsavgifterna 
Vissa delar av verksamheten har visat sig vara svåra att finansiera med egna intäkter, och medel från 
andra delar av verksamheten måste skjutas till för att det ska vara möjligt att driva dem vidare. 
Exempel på sådan verksamhet är Tidskrift för Schack, hemsidan schack.se, elitverksamhet både för 
juniorer och seniorer samt läger och utbildningar.  
Idag är det ingen tvekan om att kostnaderna för vuxna medlemmar i traditionella schackklubbar 
subventioneras av bidragsintäkter från andra delar av verksamheten. Detta behöver inte vara fel, då 
vuxna tävlingsspelare naturligtvis är bra för förbundets verksamhet i stort, och indirekt stimulerar de 
delar av verksamheten som genererar bidragsintäkter. Med den utvecklingen av bidragsnivåerna vi 
har sett kan vi dock inte räkna med att det kommer att vara möjligt särskilt länge till, utan vi måste 
fortsätta den successiva utvecklingen mot en verklighet där vuxna medlemmar i förbundet betalar 
sina egna kostnader.  
 
Jämförelse 
Då bidragen minskar blir det också mer rimligt att jämföra våra medlemsavgifter med de hos våra 
nordiska grannar. Detta ger en uppfattning om vilka nivåer medlemsavgifterna hamnar på om man 
vill behålla en stark central förbundsorganisation i en situation med låga statsbidrag. 
 
Sverige 240 kr för seniorer 
Norge 555 kr för seniorer (520 NOK) 
Danmark 855 kr för seniorer (620 DKK) 
Finland 869 kr för seniorer (90 EUR) 
 
Sammanfattning 
Styrelsen anser att dagens låga medlemsavgifter är ohållbara om vi ska kunna nå de mål som 
kongressen har satt upp avseende bidragsberoende och egenfinansiering utan att avveckla 
verksamhet som är viktig för förbundets framtid. En höjning av avgiften för vuxna medlemmar med 
40 kr innebär en ungefärlig intäktsökning på 160.000 kr/år. 
 
Förslag till beslut 
SSF:s styrelse föreslår att kongressen 2018 beslutar 

- att höja medlemsavgiften för seniorer från 240 kr till 280 kr 
- att fastställa avgiften för ungdomsmedlemmar upp till och med 25 år till oförändrade 10 kr 

 
 
Norrköping 2018-05-17 
Sveriges Schackförbunds styrelse 
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Verksamhetsplan 2018 
 
Vid kongressen i Örebro 2013 antogs den övergripande formuleringen att SSF:s uppgift är att 
”utveckla barn, vuxna och schack i Sverige genom lek, träning och tävling”, vilket är en förpliktigande 
uppgift som vi arbetar med i hela förbundet. Vi har under åren sedan dess utvecklat organisationen 
väldigt mycket och är betydligt bättre på att utföra vårt uppdrag. Att medlemstalen fortsätter att 
öka, trots att de redan är på höga nivåer är ett tecken på det, men vi kan även se det i varje 
verksamhetsgren.  
 
På kongressen i Uppsala 2016, togs flera inriktningsbeslut som varit vägledande i förbundets arbete. 
Bland annat upprepades beslutet att ”uppnå 50 procent ’egenfinansiering’ (förutom bidraget från 
MUCF) och att ha 50 procent av omsättningen i eget kapital”. Och att vi i år kan checka av den delen 
som handlar om egenfinansiering är väldigt bra. Ju friare vi står i förhållande till de statliga bidragen 
ju mer möjligheter har vi att göra långsiktiga satsningar. 
 
De huvudsakliga verksamhetsgrenarna Tävlingsschack (”traditionellt” schack), Schackfyran och 
Schack i skolan är alla lika viktiga för SSF. Alla verksamheter har inte samma förutsättningar att bära 
sina egna kostnader, men med den här synen på ekonomin kommer det att bli tydligt hur olika 
verksamheters ekonomi är i förhållande till varandra och om det till exempel är så att vi väljer att låta 
en verksamhetsgren ”delfinansiera” en annan. I dagsläget går skolschacket med plus, medan det 
traditionella schacket inte gör det, och arbetet med att skapa intäkter inom respektive 
verksamhetsgren är något som är högt prioriterat i vårt arbete. 
 
Vi är i det stora hela väldigt nöjda med den inriktning som förbundet har valt och planerar därför att 
fortsätta arbetet i flera av de projekt vi driver. 
 

• Vi kommer att utveckla tävlingsformer som stimulerar fler unga och fler unga tjejer att spela 
mer. Sikta mot Stjärnorna och Yes2Chess fungerar numera väldigt bra, och vi kommer att 
fortsätta arbetet med hur dessa tävlingar ska stimulera klubbildning och fortsatt aktivitet 
även efter tävlingens slut. 
 

• Svenskt Grand Prix är numera etablerad och kommer att fortsätta vara en viktig del av vår 
tävlingsverksamhet, med målet att både utöka antalet enskilda tävlande och att utveckla 
arrangörerna. 

 
• Från och med 2018 har SSF helt eget ansvar för SM-tävlingar (inklusive skol-SM, 

juniorallsvenskan osv.). Detta ger oss förutsättningar att utveckla både arrangemangen som 
sådana och skapa nya ekonomiska intäkter. 

 
• Vårt avtal med Norges Schackförbund har inneburit mycket när det gäller inspiration och 

kunskapsuppbyggnad på flera områden. Detta samarbete kommer att fördjupas med fler 
gemensamma tävlingar, utbildningar och andra samarbeten. Dessutom kommer liknande 
samarbeten att sökas med andra länder. 

 
• Internt på kansliet prioriteras, förutom det löpande arbetet, att fortsätta arbetet med att 

förenkla klubbildnings- och medlemsregistreringsarbete samt att utveckla våra tekniska 



 
 
 

plattformar. Båda dessa satsningar är nödvändiga för att vi ska kunna fortsätta att utvecklas 
som förbund i den takt som vi gör nu. Dessutom ska en ny hemsida sjösättas och anpassas till 
våra krav. 

 
• De delar av Sverige som har en minskande schackaktivitet kommer att prioriteras i vårt 

utvecklingsarbete. Det är viktigt att man ska kunna spela schack var i Sverige man än bor. 
 

• Ett särskilt arbete kommer att inledas med syftet att få fler tjejer att fortsätta spela schack 
längre. 

 
 
Norrköping den 17 maj 2018 
 
Styrelsen för Sveriges Schackförbund 
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Sveriges Schackförbund, Valberedningen 

 

Valberedningens förslag till Förbundets kongress  

den 1 juli 2018 i Ronneby 
 

Ordförande på 1 år 

Ted Gemzell    Stockholms SF  Nyval 

 

Styrelseledamöter på 2 år 

Stefan Håkansson  NV Skånes SF  Nyval  

Christoffer Martin  Stockholm SF   Omval 

Erik Malmstig   Västerbottens SF  Nyval 

Anders Kvarby  Göteborgs SF  Nyval 

 

Styrelseledamöter valda till kongressen 2019 

Håkan Jalling  Smålands SF    

Håkan Winfridsson  Blekinge SF     

Hallfridur Sigurdardottir   Stockholms SF   

Fredrik Kjellqvist  Västergötlands SF   

Revisorer och revisorssuppleanter på 1 år 

Robert Söderlund, PWC  Auktoriserad revisor  Omval 

Tobias Persson, Hallands SF Revisor   Omval 

Nils-Gustav Thidholm, PWC Auktoriserad revisor, suppleant Omval 

Lennart Jonsson, Hallands SF Revisorssuppleant  Omval 

Val av ledamöter och suppleanter till Disciplin- och Regelnämnd 

Val av tre ordinarie ledamöter på 1 år  

Harry Schüssler, Stockholm    Omval  

Jonas Sandbom, Stockholm    Omval 

Ari Ziegler, Göteborg     Omval 

Val av två suppleanter på 1 år 
Tobias Pettersson, Luleå     Omval 

Johan Sigeman, Lund     Omval 

 

Valberedningen den 15 maj 2018 

 

 

Jan Wikander, ordförande  Gert Gustavsson Anders Pettersson  
Stockholm   Falkenberg  Göteborg 
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Kommentar till VBs förslag: 
Valberedningen har i sitt arbete hämtat in nomineringar och synpunkter från ett flertal distrikt 
och nuvarande styrelseledamöter. I den processen har de tre största distrikten/regionerna, 
framfört önskemål om att SSF bör välja en ny ordförande och valberedningen har därför ett 
förslag på nyval på ordförandeposten. Valberedningen föreslår även nyval på tre andra 
styrelseledamöter, baserat på de nomineringar som kommit in från schacksverige. 

 
Presentation av de nya kandidaterna: 
 

TED GEMZELL, 1968 

Schack: 
1976-81         Nacka SK (Robert Danielsson) 
1981-84         Limhamns SK (Conny Holst) Hjälptränare under praktik 
1984-88         SK Passanten  (Robert Daniels Tränare/ledare för ett antal träningsgrupper 
1988-96        Stockholms Schacksällskap Styrelseledamot, tränare, tävlingsledare m m 
1996-2002      Stockholms Schacksällskap Medlem (mindre aktiv) 
2003-2017      Stockholm Schacksällskap Styrelseledamot, vice ordf och kassör  
2017-             Stockholm Schacksällskap Ordförande 

Diverse framgångar som junior individuellt och i lag. Spelstyrka idag 1988 (>2200 Lask som 
högst) och som arrangör: Hasselbacken Chess Open, Stockholm Chess Challenge m fl              
 
Utbildning: 
1994-1999     Fastighetsekonomi, Lantmäterilinjen, Kungliga Tekniska Högskolan 
1998              Kurs: Entreprenörskap i teori och praktik, Handelshögskolan, Stockholm 
2006              Kurs: Management, Anderson School of Management UCLA 

 
Arbetslivserfarenhet: 
1999-2011     Ekonomichef, Björn Axén Institut AB 
2011-            VD, Sveriges Frisörföretagare 
 
Privat älskar jag allt som har med strategispel att göra, bl a någorlunda framgångsrik 
pokerspelare, sport i allmänhet är ett stort intresse förutom att se på fotboll (givetvis AIK i 

första hand), spelar bordtennis och badminton på korpnivå. Familj: Särbo och två vuxna barn.  
Jag är en sann föreningsmänniska fostrad i 70-talets föreningsliv. Lång erfarenhet från 
ungdomsverksamhet och vikten av att ha bra strukturer med ordning och reda för att nå 
framgång. Jag är resultatdriven och har stenkoll på vikten av ekonomiska styrmedel och 
kontrollverktyg. 
 
I min roll som VD för Sveriges största frisörnätverk som är medlemsstyrt så har jag vana att 
leda en organisation som behöver bred förankring och samsyn i förändringsprocesser. Svenskt 
Schack som jag ser det har behov att se över sin struktur och funktion för att i framtiden kunna 
vara relevant och modern när utvecklingen i samhället går allt snabbare. Jag är övertygad att 
Svenskt schack kan attrahera sponsorer i allt högre grad. Vi kan inte i framtiden förlita oss på 
ideella insatser utan vi måste skapa en fungerande struktur för långvarigt engagemang och 
ansvar. 
 

Att schack bidrar till bättre lärande är en enorm tillgång och möjlighet att få utrymme och 
resurser i skolverksamheten. Vi utnyttjar det redan i hög grad, men potentialen att växa än mer 
är förmodligen hög. 
 
Schack har bidragit till mycket ”grubblerier”, för det mesta positivt och det skulle verkligen vara 
kul att få vara med och påverka Svenskt schacks framtid! 
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ANDERS KVARBY, 1953 
Schack: 
Tillsammans med två kamrater startade jag 1968 schackklubben Tornet-68 i Skogås. Klubben 
gick så småningom upp i Passanten. Arbetade som föreningsassistent i SK Passanten under ett 
år (1979). Kommunen stod för en heltidslön. Blev invald i Schackakademien 2002. Deltagit i 
”Näringslivet möter förorten” vid tre tillfällen. Ledamot i styrelsen för Majornas SS i år 
(ersättare i fjol). Invald som sekreterare i Göteborgs schackveteraner från februari 2018. Har 
spelat aktivt fram till 1971, sedan ett långt uppehåll. Började spela igen våren 2016.   
Spelade inom SJs ungdomsverksamhet, i Rockaden och några inhopp i Passanten då jag 
arbetade som föreningsassistent. 
Arbetslivserfarenhet: 
Ägare och VD, Anders Konsult AB med start 2013-12-01. Uppdrag som mentor, styrelseledamot 
och konsultuppdrag främst inom media. Mina styrkor som coach och mentor är framförallt inom 
ledarskap, förhandling och konflikthantering. Jag är van att utveckla organisationer i både svåra 
situationer och i normala situationer. Genom en utbildning inom Svenska Coachinginstitutet är 
jag certifierad Mentor.  
I övrigt är jag gift med Ninna, bor i Mölndal och kallar mig pensionär på deltid. Driver en egen 
konsultfirma med ytterst få uppdrag. Jag har två vuxna barn och Ninna har två döttrar, 13 och 
15 år, så det blir ett normalt familjeliv blandat med mycket schack och körsång. 

Utbildningsmässigt är jag svag, har jobbat mig fram utan direkta specialkompetenser. Söker ni 
en professionell ekonom så är det nog inte jag. Vill ha koll på siffror och ekonomi så kan det 
trots allt vara jag. 
 

ERIK MALMSTIG 1975 
Arbetslivserfarenhet 
Utbildad beteendevetare som arbetat med marknadsföring i 11 år. Schack fanns i familjen från 

barnsben då min farfar spelade schack med de andra arbetarna i samhället Boliden på 1930-
talet. Började spela i klubb genom schack-4:an som 11-åring och sedan dess har schack varit 
en del av min vardag. 
Projektledare/Webbstrateg, Two Communications 2009-2010, införsäljning av digitala 
kommunikationslösningar till medelstora/stora företag, Key Account Manager & Copywriter, 
Webbentus 2008– 2009, införsäljning av webblösningar till små/medelstora företag, 
Forskningsassistent/forskarstudent, Stockholms Universitet 2001-2007. Drev forskningsprojekt 

(intervjuundersökningar, skriva rapporter etc). FoU-uppdrag med Apoteket AB som kund 2001 
Utredningsuppdrag från-ax-till-limpa om kundmötet på apotek.  
Schackerfarenhet  
Ungdomsledare i Umeå 1990-1994 och styrelseledamot Rockaden Umeå, Sv. Schackförbunds 
Centralstyrelse, medlem i utvecklingskommittén, 2:a SM i Korrschack, 5:a i SM-gruppen, 1:a i 
Junior-SM, flerfaldig vinnare av Elitserien i schack med Sollentuna SK, mångårig lagledare för 
SK Rockaden Umeå, numera vice ordförande SK Rockaden Umeå. 
Utmärkelser  
Nominerad Publishingpriset 2017, Årets annonskampanj 2011 och 2015 tidningsutgivarnas pris, 
Årets mest effektiva kampanj 100-wattaren 2014, Årets prestation 2013 UNT.  

Sälj/produktansvarig TV/DOOH m m Upsala Nya Tidning. Storkundsansvar, säljansvar 
TV/DOOH/Kundtidningar m fl. Är ägare/creative director i Wermeland Storytelling AB. 
 

STEFAN HÅKANSSON 1972 
Schack- och arbetslivserfarenhet 
Verkat som ordförande i Helsingborg ASK under ca femton år. Ordförande i NV Skånes 
Schackförbund under de senaste sex åren. Arbetar som anställd i schackklubben med i 
huvudsak Schack i Skolan. Har tidigare jobbat som bagare i mer än 20 år, även som 
egenföretagare. Vill att det ska vara ordning och reda i förbundet samt framförallt se till att 
ekonomin sköts på ett bra sätt. 
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Uppsala den 17 maj 2018 
 
Eftersom valberedningen föreslagit en annan ordförande än mig inför kongressen i sommar vill jag här tydligt säga 
att jag inte har för avsikt att avgå. Tvärtom är jag stolt över det arbete som Sveriges Schackförbunds (SSF) styrelse 
och kansli gjort de senaste åren och min uppfattning är att svenskt schack i dag mår bra. 
Jag vill här kort beskriva vad vi arbetat med under de senaste åren, och vad jag vill arbeta med om kongressen 
bestämmer sig för att välja mig till ordförande för ännu ett år. 
 
En viktig grund för att vi ska kunna bedriva något arbete överhuvudtaget är att vi har en stabil ekonomi. Vi litar 
mycket på statliga bidrag och eftersom de minskat de senaste åren har det varit nödvändigt för SSF att öka 
medlemsantalet för att kunna behålla de bidragsnivåer vi haft.  
Tack vare ett målmedvetet arbete av SSF, tillsammans med klubbar och distrikt, har vi de fem senaste åren i princip 
kunnat fördubbla antalet medlemmar. Vi är i dag totalt mer än 40 000 i förbundet, vilket jag verkligen är stolt över. 
Och inte minst viktigt, det ger oss förutsättningar att göra de satsningar vi vill göra.  
 
Skolschack 
Schackfyran och schack i skolan är i dag två viktiga ben i SSF, vid sidan 
det traditionella klubb- och tävlingsschacket. Schackfyran slår rekord 
nästan varje år och vi ska satsa på att göra den ännu större och knyta 
sponsorer till den. 
Schack i skolan-projektet inleddes 2010/11 med att lärare utbildades i 
hur man ska använda schack som pedagogiskt verktyg och i dag är det 
hela 6 000(!) lärare som gått våra utbildningar. En satsning som i dag är 
förebild för många europeiska länder. Framför allt har Norge anammat 
vår modell och i utbyte erbjudit svenskar möjlighet att spela tävlingar i 
Norge, domare har fått utbildning, juniorelitträning och landskamper 
har genomförts och mycket mer. 
Så vill jag utveckla samarbetet med fler länder, satsningar som kommer att ge mycket tillbaka till svenskt schack, 
både ekonomiskt och på andra sätt. 
 
Tävlingsverksamheten	 
För de flesta ”vanliga” schackspelarna är möjligheten att tävla viktig. Bland annat 
därför inrättades Grand Prix-serien säsongen 2014/15 vilket har inneburit ett lyft 
för weekendtävlingarna, både kvalitetsmässigt och när det gäller antalet deltagare. 
Även andra tävlingar har dragit nytta av GP-serien och vi har kunnat se en 
fördubbling av tävlingsdeltagandet sedan 2011. Och i SM har de senaste två 
tävlingarna, i Uppsala och i Stockholm, slagit fina deltagarrekord.  
Internettävlingar är också en satsning vi gjort och som växer, tack vare vårt 
arbete. Ett exempel är tävlingen ”Sikta mot stjärnorna” för lågstadiet – med ett 
besök i skolan av astronauten Christer Fuglesang som förstapris.  
 
Förbundets ekonomi 
År 2013 var de totala intäkterna i SSF 7,1 miljoner kronor och de statliga bidragen 
4,6 miljoner kronor (65 procent av omsättningen). På kongressen året efter togs 
ett strategiskt beslut att minska beroendet av statliga bidrag så att de ska vara 
högst 50 procent av omsättningen, för att minska riskerna för minskade statliga 
bidrag. När vi nu summerar 2017 års ekonomi är vi där! Det statliga bidraget var 
5,7 miljoner kronor och omsättningen 11,2 miljoner kronor, vilket innebär att 
beroendet av bidraget är 50,9 procent. Det är jag nöjd med att vi har åstadkommit 
och det ger oss förutsättningar att planera nya projekt.  
Det ekonomiska målet att varje del av verksamheten ska bära sina egna kostnader är sen två år tillbaka vägledande 
för de beslut vi tar och det tycker jag att vi ska fortsätta med. Det finns fortfarande en viss obalans mellan de olika 
verksamhetsdelarna, och utan skolschacksverksamheten skulle bidragen varje år vara många miljoner lägre än i dag 
och fakta är att det ”traditionella” schacket subventioneras av skolschacket. I bilden på nästa sida visas tydligare 
hur det ser ut (2017). 



	
	
Detta är dock inget stort problem just nu, men det är en risk för framtiden om 
de statliga bidragen skulle fortsätta sjunka.  
 
Det traditionella klubbschacket 
Schack i skolan och Schackfyran går som tåget, men styrelsen har även 
arbetat för att det traditionella klubbschacket ska utvecklas. Detta är en 
utmaning med tanke på att allt fler väljer att spela på nätet, då det blir allt 
svårare att finna ideella ledare och då utbudet av fritidsaktiviteter växer 
stadigt. De saker vi gjort är bland annat 

• Vi har tillsatt en klubbschackskommitté, för att höja statusen på det vanliga klubbschacket, och för att 
kunna samla de krafter som vill arbeta med att utveckla det. 

• Vi har gjort om bidragssystemet så att en större del av pengarna som kommer från staten går direkt till 
klubbar och distrikt 

• Vi för över pengar från skolschacket till det traditionella schacket, eftersom vi behöver båda benen i 
verksamheten 

• I höst sjösätts en ny ledarutbildning  
• Fortsatta satsningar på att utöka antalet tävlingstillfällen 

Jag är själv ordförande och ungdomsledare i en klubb i Uppsala, och blir jag omvald vill jag fortsätta att verka för 
att det traditionella schacket ska få möjligheter att utvecklas. Det vill jag göra i samarbete med distrikt och klubbar 
och jag är öppen för alla konstruktiva idéer på förbättringar. Det här är något vi måste göra tillsammans. 
 
Internationellt samarbete 
Sverige ses i dag som en viktig aktör i det internationella schacksamarbetet, och jag tycker att det är viktigt att vi 
tar vårt ansvar för att se till att den internationella schackverksamheten sköts på ett sätt som är öppet, renhårigt, 
professionellt och syftar till att utveckla schacket i hela världen. Jag är sedan 2014 ledamot i FIDE:s Executive 
committee och är just nu kandidat till vice president i FIDE tillsammans med en stark internationell grupp som 
försöker få bort den sittande presidenten Kirsan Iljumsjinov. Med honom borta från FIDE skulle schacket i världen 
kunna ta nya steg framåt. 
 
Samarbete med näringslivet 
SSF har precis skrivit på ett kontrakt med Ingemar Falk som ska vara sponsrings- och annonsansvarig i förbundet. 
Det är en del i professionaliseringen av vårt samarbete med näringslivet och precis det sätt som jag tycker att vi 
ska arbeta. Vi har medverkat vid arrangemangen ”Näringslivet möter förorten” där jag själv har varit presentatör 
varje år, och vi har också ett bra samarbete och en bra dialog med Schackakademien. Detta kommer vi att fortsätta 
med. 
 
Nytt 
Två viktiga saker som jag vill att SSF ska bli bättre på och jag vill satsa extra på är: 

• Att få fler tjejer att fortsätta att spela schack. I Schackfyran är det ungefär 50/50 men bland vuxna 
schackspelare är det bara 3-5 procent kvinnor. Detta måste vi bli bättre på. SSF:s jubileumstävling i 
Stockholm till Pia Cramlings ära den 1-2 september 2018 kan bli ett bra avstamp. 

• Att utöka och fördjupa dialogen mellan SSF och distrikten/klubbarna. Vi ska genom nyhetsbrev, besök 
och på andra sätt förbättra informationen om SSF:s arbete. Samtidigt som vi blir bättre på att fånga upp 
frågor, idéer och kritik. 
 

Om mig 
Jag har nu varit ordförande i SSF i fem år och tycker att det är ett oerhört viktigt uppdrag. Hela styrelsen, inklusive 
mig själv, gör detta helt ideellt och jag är som sagt väldigt stolt över det arbete jag själv, styrelsen och kansliet gjort 
de senaste åren. Vill ni veta mer är det bara att ringa eller bjuda in mig till ett möte. 
Jag hoppas på kongressens förtroende att få fortsätta som ordförande i SSF. 
 
 
Carl Fredrik Johansson 
ordförande Sveriges Schackförbund 
e-post: carl.fredrik.johansson@schack.se 
tel 070-7334160 
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Röstetal kongress 2018 i Ronneby 
 
  

    
    
 

Medl Röster 
 Blekinge 617 2 
 Dalarna 681 2 
 Gotland 98 1 
 Gävleborg 628 2 (tidigare Gästrikland och Hälsingland) 

Göteborg 2166 5 
 Halland 1510 4 
 Jämtland-Härjedalen 686 2 
 Medelpad 417 1 
 Nordskåne 855 2 
 Nordvästra Skåne 1334 3 
 Norrbotten 764 2 
 Roslagen 610 2 
 Skåne 2367 5 
 Småland 2791 6 
 Stockholm 18123 15      20% av det totala röstetalet 

Södermanland 805 2 
 Uppland 1677 4 
 Värmland 706 2 
 Västerbotten 808 2 
 Västergötland 985 2 
 Västmanland 1183 3 
 Ångermanland 186 1 
 Örebro län 627 2 
 Östergötland 1240 3 
 TOTALT 41864 75 
  



 
 

FULLMAKT 
för 

 
 
 
 
Namn 
 
 
Adress (anges endast om delegaten ska tillsändas kongresshandlingar) 
 
 
att som ombud för  
 
 
Distriktsförbund 
 
representera detta vid Sveriges Schackförbunds kongress i Ronneby den 1 juli 2018. 
 
 
Ange antalet röster delegaten har om distriktet disponerar mer än 1 röst:      ___________ 
                  
 
 
 
Underskrift 
 
 
Kongressledamoten deltar i  eftermiddagens seminariediskussioner:    JA / NEJ 
 
 
 
ANMÄRKNING Rösträtt vid kongress har varje anslutet distriktsförbund med en röst för varje 

påbörjat 500-tal föreningsmedlemmar. 
 
Ett distriktsförbund kan dock inte få fler röster än vad som motsvarar 20 
procent av Sveriges Schackförbunds totala antal medlemmar.  
 

 
FULLMAKTEN insändes till SSF:s kansli så snart som möjligt, 
dock senast fredag den 22 juni 2018. 
 
kansliet@schack.se 
eller 
Sveriges Schackförbund  
Kabelvägen 19 
602 10 NORRKÖPING      
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